
 

Biatorbágy oktatási rendszere az elmúlt években nagy átalakulás ment keresztül.  A Biatorbágyi Általános 

Iskola két önálló intézménnyé alakult, majd ezek a Pászti Miklós Művészeti Iskolával állami fenntartásba 

került. Emellett két nem állami fenntartású intézmény is megkezdte munkáját a városban. Az évről-évre 

növekvő gyereklétszám számára szükséges termek biztosítása pedig komoly kihívás elé állítja a 

városvezetést.  

A 2012-es évben az általános és a művészeti oktatás tekintetében megszűntek az önkormányzat fenntartói 

feladati és a Polgármesteri Hivatal feladatainak egy része is járási hatáskörbe került.  Biatorbágy 

városvezetése azonban kifejezte, hogy továbbra is kiemelt felelősséget érez az város oktatási ügyei iránt. A 

bizottság éves munkáját áttekintve helyes döntés volt az oktatás ügyének továbbra is önálló bizottsági és 

hivatali referensi szinten történő kezelése. 

Az alábbiakban témák szerint csoportosítva találhatók a bizottság által a 2013-as éven tárgyalt fontosabb 

ügyek. 

Fenntartóváltás 
Figyelemmel kísértük az általános iskolák és a PMAMI állami fenntartásba adásának menetét. Ennek 

keretében tárgyaltuk a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ és Biatorbágy Város Önkormányzata között 

kötendő ingatlanhasználati szerződéstervezetet. 

A fenntartóváltás következtében szükségessé vált a Pászti Miklós Alapfokú Művészeti Iskola térítési díj és a 

tandíj megállapításának szabályairól szóló 1/2006. (02. 16.) önkormányzati rendelet módosítása, valamint a 

kérdés szociális rendeletben történő rendezése. 

Óvoda  
Ebben az évben került sor a Benedek Elek Óvoda vezetői pályázatának kiírására, majd a beérkező pályázatok 

elbírálására és az új intézményvezető megválasztására. 

A óvodai férőhelyhiány enyhítése érdekében megvizsgáltuk a családi napközik részvételét a bölcsődei és 

óvodai feladat-ellátásban. Ennek keretében közelebbről megismerkedtünk a Manó, Manócska Családi 

Napközik és a Kipikopik Játszóház 2012. évi munkájával. A törvényi szabályozás részletesebb vizsgálata 

alapján kiderült, hogy jelen helyzetben az önkormányzat ilyen módon nem tud hatékony óvodai 

férőhelybővítést véghezvinni. 

A kapacitásbővítés inkább új óvodaépület építésének felgyorsításával látszik rövidebb távon is 

megoldhatónak.  Ennek kapcsán vizsgáltuk a 2014/2015-ös nevelési év helyszükségletét és az óvodaépítés 

lehetséges helyszíneit. A javaslatok alapján a Képviselőtestület az idei év elején megvásárolta a 

megvalósításhoz szükséges telkeket.  

Az intézmények közötti együttműködést elősegítendő tárgy az óvodai és bölcsődei felvétel 

összehangolásának ügyét. 

Közétkeztetés 
A bizottság kérdőívben fordult a közétkeztetésben részt vevő általános iskolai tanulók szüleihez. A felmérés 

eredményeként egyértelművé vált, hogy a válaszadók döntő többsége szolgáltatási színvonal (minőségi és 

mennyiségi tekintetben is) emelését javasolja, akár a jelenlegi – környékbeli összehasonlításban egyébként 

igen kedvező – árak emelkedése mellet is. A közétkeztetést biztosító Familiar Foods Kft. képviselőinek 



bizottsági meghallgatása is alátámasztotta, hogy maga a szolgáltató is színvonalemelést látna szükségesnek, 

de erre a jelen – közbeszerzési eljárás keretében megkötött – szerződés keretei között nincs lehetőség. 

A fentiek alapján a bizottság új a korábbitól eltérő tartalmú és szempontrendszerű közétkeztetési 

közbeszerzés kiírását javasolta. Az új kiírás elkészítéséről többször tárgyaltunk, szülői segítséggel részletes 

szempontrendszert adtunk és közétkeztetési referens kinevezését is javasoltuk. A közétkeztetés megújítására 

tett erőfeszítéseink 2013-ban nem jártak sikerrel, de reméljük, hogy szolgáltatási szerződés lejárta után 

kiírandó új közbeszerzésnél hasznosulnak a bizottság javaslatai.  

Oktatási intézmények megközelítése 
Szülői és lakossági panaszok alapján foglalkoztunk a Karinthy utcai iskolaépület körüli forgalmi helyzettel. Új 

forgalomtechnikai terv kialakítását javasoltuk, aktívan közreműködtünk ennek elkészítésében és társadalmi 

vitájában. Az átállás után megvizsgáltuk az összegyűlt tapasztalatokat, lakossági fórum keretében 

meghallgattuk a környéken élők észrevételeit.  

Foglalkoztunk a Rákóczi utcai Legóvár Tagóvoda környékének forgalmi rendjével, az iskolába járást érintő 

autóbuszjáratok menetrendjével is.  

Osztályok elhelyezése 
Az év elején, a beiratkozás előtt kérdőíven tájékozódtunk leendő első osztályosok szülei terveiről, hogy 

melyik iskolába szeretnék íratni gyerekeiket és milyen többletinformációra van szükségük. Ezek alapján 

tettünk javaslatot a négy intézményben induló első osztályok számára és elhelyezésére tekintettel. A javaslat 

számos egyeztetés és a pontos beiratkozási adatok megismerése után nyerte el végső formáját. Figyelemmel 

kísértük a Szily kastélyban kialakuló új tantermek tervezését és megvalósulását. 

Foglalkoztunk a Pászti Miklós Művészeti Iskola tanteremigényével is, a korábbi évhez hasonlóan javaslatot 

tettük a közösségi ház tetőterének beépítésére, ami a 2013. évben meg is valósult. 

Az őszi iskolakezdéskor áttekintettük az évkezdéshez szükséges feltételek meglétét és illetve a tervek 

megvalósulását. 

Az oktatás minőségét javító program 
Bár az állam átvette az önkormányzati iskolák fenntartói feladatai a város továbbra sem mond le arról, hogy 

tevékenyen részt vállaljon az oktatás színvonalának emelésében. Ennen jegyében javaslatot tettünk Az 

oktatás minőségét javító program kidolgozására, majd megtárgyaltuk és elfogadtuk a pályázati kiírást. A 

pályázat kiírására a 2014-es költségvetés alapján ebben az évben kerülhet sor. Számos a fenntartóváltásból 

adódó egyedi kéréssel és problémával foglalkoztunk. 

Értékeltük a 2012. évi Országos Kompetenciamérés eredményeit és megtárgyaltuk a köznevelési 

intézmények nemzeti ünnepeken történő részvételének lehetséges módozatait. 

Támogattuk a Bursa Hungarica felsőoktatási ösztöndíjpályázathoz való csatlakozást és felhívtuk az 

intézmények figyelmét a „Határtalanul” pályázatban rejlő lehetőségre. 

Gyerekek nyári elhelyezése 
Tájékozódtunk és egyeztettünk az iskolások számára rendezendő 2013. évi nyári gyermektáborokról, az 

általános iskolák és a Benedek Elek Óvoda nyári nyitva tartásáról.  

Iskolaépületek 
Megtárgyaltuk Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi intézmény-felújítási programját.  



Felmértük a 2014/2015-ös tanév tanterem szükségleteit, tárgyaltunk a Karinthy utcai iskolaépület étterem és 

tornaszoba tervezési programjáról, megvizsgáltuk a tornaórák megtartására alkalmas helyiségek bérleti 

lehetőségeit. 

Figyelemmel kísértük a Szily-kastély keleti szárnyában az új osztálytermek kialakítását. 

Fekete Péter 

bizottsági elnök 


